



Suite / Bureau 201
685, rue Bloem Street
North Bay, ON P1B 4Z5
(705) 472-8840
Toll free/sans frais: 1-833-622-1636
Fax/Téléc. : (705) 472-3170
www.npssts.ca

SAFE – RELIABLE - EQUITABLE - RESPONSIVE

SÉCURITAIRE – FIABLE - ÉQUITABLE - ATTENTIF

COMMUNIQUÉ

2026-02-20

Dear Parents, Guardians and Students

Re: UPDATE POTENTIAL SERVICE DISRUPTION TO ALOUETTE BUS LINES HOME-TO-SCHOOL TRANSPORTATION

As previously communicated, as early as Monday, February 23rd, 2026, routes contracted to Alouette Bus Lines may be suspended until further notice. This disruption is the result of contract negotiations between Alouette Bus Lines, and its bus drivers. The NPSSTS continues to monitor this situation. As is often the case, negotiations of this nature can continue up to the last minute. It is therefore important for parents and guardians to be vigilant about accessing the latest information in order to respond appropriately. To that end, in the event that routes are cancelled due to a labour disruption, the operator (Alouette Bus Lines) and NPSSTS will post a cancellation of the affected routes as early as possible on the date that it occurs.

We encourage parents and guardians to subscribe to BusPlanner Notifications in order to receive email and/or text messages advising of the route delays and cancellations. This also ensures that parents and guardians receive the notifications as soon as they are posted. Instructions for subscribing are on our [website here](#).

The NPSSTS continues its work on contingency plans, but efforts thus far have identified that resources with other operators are limited, and alternative transportation options are not available at this time in the event of Alouette Bus Lines Route Cancellations. We will continue to work with stakeholders as it relates to alternatives, however, families are responsible for and should be making alternate arrangements for their children to travel to and from school.

The NPSSTS and the school boards have no influence on contract negotiations between bus drivers and their employer, Alouette Bus Lines. We are hopeful that both parties will reach an agreement soon, and there will be no disruption to transportation services. We recognize that any withdrawal of services will affect students and their families, and we will provide updates on this situation as soon as possible. If you have questions or concerns, please contact us at info@npssts.ca.

Yours truly,

Chuck Seguin
Executive Director – NPSSTS



Suite / Bureau 201
685, rue Bloem Street
North Bay, ON P1B 4Z5
(705) 472-8840
Toll free/sans frais: 1-833-622-1636
Fax/Télec. : (705) 472-3170
www.npssts.ca

SAFE – RELIABLE – ÉQUITABLE – RESPONSIVE

SÉCURITAIRE – FIABLE – ÉQUITABLE – ATTENTIF

COMMUNIQUÉ

2026-02-20

Chers parents, tuteurs et élèves

Objet : MISE A JOUR - PERTURBATION POTENTIELLE DU SERVICE DE TRANSPORT DE LA MAISON À L'ÉCOLE OFFERT PAR ALOUETTE BUS LINES

Comme communiqué précédemment, dès le lundi 23 février 2026, les lignes sous contrat avec Alouette Bus Lines pourraient être suspendues jusqu'à nouvel ordre. Cette perturbation est le résultat de négociations contractuelles entre Alouette Bus Lines et ses conducteurs d'autobus. Le STSNPS continue de surveiller cette situation. Comme c'est souvent le cas, des négociations de ce genre peuvent se poursuivre jusqu'à la dernière minute. Il est donc important que les parents et tuteurs soient vigilants quant à l'accès aux informations les plus récentes afin de répondre de manière appropriée. À cette fin, si les routes sont annulées en raison d'une interruption de main-d'œuvre, l'exploitant (Alouette Bus Lines) et le STSNPS annonceront l'annulation des routes concernées le plus tôt possible, à la date où cela aura lieu.

Nous encourageons les parents et tuteurs à s'abonner aux notifications BusPlanner afin de recevoir des courriels et/ou des textos informant des retards et annulations de la ligne. Cela garantit également que les parents et tuteurs reçoivent les notifications dès qu'elles sont publiées. Les instructions pour s'abonner se trouvent sur notre site web [ici](#).

Le STSNPS poursuit ses travaux sur les plans de contingence, mais les efforts jusqu'à présent ont révélé que les ressources avec d'autres exploitants sont limitées, et que les options de transport alternatives ne sont pas disponibles pour le moment en cas d'annulation des routes d'autobus Alouette. Nous continuerons de travailler avec les parties prenantes en ce qui concerne les alternatives, cependant, les familles sont responsables et devraient prendre des dispositions alternatives pour que leurs enfants puissent se déplacer vers et depuis l'école.

Le STSNPS et les conseils scolaires n'exercent aucune influence sur les négociations contractuelles entre les conducteurs d'autobus et leur employeur, Alouette Bus Lines. Nous espérons qu'une entente sera conclue rapidement afin d'éviter toute interruption des services de transport. Nous reconnaissons que toute interruption des services affectera les élèves et leurs familles, et nous fournirons des mises à jour sur cette situation dès que possible. Si vous avez des questions ou des préoccupations, veuillez nous contacter au info@npssts.ca.

Le vôtre,

Chuck Seguin
Directeur exécutif - STSNPS